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§ 1 Mötets öppnande 

Ordförande Marie Arsenian-Henriksson hälsar välkommen och förklarar dagens möte 

öppnat. Ordförande hälsar särskilt välkommen till Helin Norberg som är ny representant för 

SACO. 

§ 2 Justering av dagens protokoll 

Caroline Graff utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3 Godkännande av föredragningslista 

§ 13 har fått fel namn i föredragningslistan. Korrekt namn är ”samordnad frysfacilitet”. 

Föredragningslistan godkänns efter denna ändring.  

§ 4 Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll för 2025-04-04 (sammanträde) läggs till handlingarna. 

§ 5 Anmälan av ordförandebeslut 

2025-4  Ledamöter i KI:s Djurskyddsorgan 

2025-17  Utnämning av Lars Akslen till Foreign Adjunct Professor 2025 - 2028 

2025-21  Utnämning av bedömargrupper för Mats Sundin Fellowship 

2025-28  Ordförandebeslut om utdelning av medel Ruth och Richard Julins 

stiftelse 2025 

  

Ordförandebesluten läggs till handlingarna. 

 

§ 6 Akademi- och industrisamverkan vid KI och NextGenNK 

Hans-Gustaf Ljunggren inleder med en övergripande genomgång av syftet med samverkan 

mellan akademi och industri. Han understryker dess betydelse och framhåller att både 

regeringen och Karolinska Institutets Strategi 2030 betonar vikten av att forskning omsätts i 

konkret samhällsnytta. Hans-Gustaf presenterar även några historiska exempel på 

framgångsrika samarbeten mellan KI och industrin. Han understryker vidare betydelsen av 

att samverkan sker på rätt sätt och lyfter särskilt fram ett styrdokument från KI – 

Immateriella tillgångar och näringslivssamverkan – som ett viktigt verktyg och vägledande 

ramverk för ett ansvarsfullt och effektivt samarbete, samt hänvisar till samarbete med och 

stöd från External Engagement Office, GVS. 

Föredragande presenterar vidare samarbetet NextGenNK, som är ett kompetenscentrum 

med fokus på att utveckla nästa generations NK-cellsbaserade immunoterapier mot cancer. 

Centret koordineras av Karolinska Institutet och samarbetar med Karolinska Universitets-

sjukhuset samt nationella och internationella industripartners. NextGenNK startade 2020 

och är gemensamt finansierat av Vinnova, KI, och de ingående industriparterna. 
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Diskussion följer kring finansiering, kliniska prövningar och samarbetet med Region 

Stockholm, och vikten av ett sådant väl utvecklat kompetenscentrum. 

§ 7 Odontologins utmaningar & möjligheter  

I sin presentation lyfter föredraganden prefekt Bodil Lund fram flera generella utmaningar 

för forskningsfältet odontologi, liksom ett antal specifika utmaningar för KI. En särskilt 

oroande utveckling är den minskade återväxten av både doktorander och disputerade 

lärare inom odontologi på nationell nivå sedan år 2000. Enligt föredraganden är en 

bidragande orsak till den utmanande situationen att odontologisk utbildning under lång tid 

varit underfinansierad. 

Föredraganden understryker att det i stort sett saknas riktade forskningsmedel för 

odontologi, och att de statliga forskningsanslagen till området har minskat kraftigt. Bodil 

framhåller hur KI:s resursfördelningsmodell och återtag av myndighetskapital påverkar 

institutionen negativt.  

Avslutningsvis presenterar Bodil Lund ett antal konkreta förslag på åtgärder som krävs för 

att skapa en långsiktigt hållbar och högkvalitativ forsknings- och utbildningsmiljö inom 

odontologi vid KI. 

I den efterföljande diskussionen tas flera frågor upp, däribland möjligheten för Institutionen 

för odontologi att integreras i en annan institution och/eller bredda sin forsknings-

verksamhet genom att involvera forskare från andra discipliner. Förutsättningarna för att 

vara verksam vid Institutionen för odontologi jämfört med andra institutioner vid KI 

diskuteras, liksom olika strategier för att stärka institutionens forskningsprofil. KF lyfter även 

frågan om det finns internationella förebilder för framgångsrika lösningar inom odontologi. 

Avslutningsvis diskuteras möjligheterna att samordna utbildningar med andra lärosäten – 

något som, enligt föredragande, redan till viss del sker. 

§ 8 Vad vill KF diskutera med universitetsdirektören respektive vicerektor 
för forskarutbildning  

Marie Arsenian-Henriksson informerar om att universitetsdirektören respektive vicerektor 

för forskarutbildning tillsammans med vice-ordförande i kommittén för forskarutbildning 

deltar på KF:s nästa sammanträde. 

KF:s ledamöter får skicka förslag på ämnen att diskutera till Gustaf Cars senast 19/5. 

 

§ 9 Samtal med Junior Faculty     

Ninib Baryawno tillsammans med Niels Vander Elst, Carlos Rodrigues, Rebecka Kaijser, 

Alexandra Wennberg, och Hassan Abolhassani håller i punkten. Ninib inleder med att berätta 

att Junior Faculty (JF) är en intresseorganisation för forskare som har en doktorsexamen 

men ännu inte innehar en tillsvidareanställning som lektor eller professor. JF:s syfte är att 

främja utvecklingen av ett karriärsystem på alla nivåer, genom deltagande i KI:s kommittéer 
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samt dialog med KI:s ledning, forskningsfinansiärer och regering. Dessutom erbjuder JF stöd 

till juniora forskare genom att anordna seminarier, workshops och hearings.  

Carlos Rodrigues, Rebecka Kaijser, Alexandra Wennberg, och Hassan Abolhassani fortsätter 

sedan med att presentera olika delar av JF:s verksamhet.  

En diskussion följer kring bristen på systematisk uppföljning för postdoktorer jämfört med 

doktorander. Föredragande föreslår att ett "grönt ljus"-system, liknande det som finns för 

doktorander, skulle kunna införas även för postdoktorer som ett sätt att förbättra 

uppföljning och stöd. Marie Arsenian Henriksson informerar om att en sådan diskussion 

pågår. Utveckling av mentorskapsprogram nämns som ett möjligt steg framåt. Det framförs 

också att meritportföljen skulle kunna innehålla information om vad som hänt med en 

forskningsledares tidigare postdoktorer, som ett mått på handledarskap och 

ansvarstagande. Vidare förs ett samtal om behovet av en samordnande funktion – 

exempelvis en ”onboarding”-koordinator – som kan ta ansvar för introduktionsprocessen 

för nyanställda yngre forskare. Flera föredragande visar även utfall från olika enkäter som JF 

utfört på KI som lyfter olika utmaningar för denna grupp. 

Föredragande betonar vikten av att förutsättningarna är likvärdiga inom hela KI, oavsett vid 

vilken institution en medarbetare är anställd. Som ett exempel lyfts vilka kriterier som ska 

gälla för att uppnå rollen som gruppledare respektive team leader. 

Slutligen diskuteras rollen för skyddsombud, där föredragande lyfter att det finns 

medarbetare som drar sig för att kontakta skyddsombudet på grund av rädsla för negativa 

konsekvenser.  

§ 10 Förslag på ny nämnd: Forskningsnära IT- infrastrukturnämnd  för 
datalagring, datadelning och beräkning, ITN  

Caroline Graff och Mattias Rantalainen informerar i ärendet om ett förslag att inrätta en ny 

nämnd eller ett råd med fokus på IT-infrastruktur. Idéen lanserades av en arbetsgrupp på 

KF:s internat och i strategin för DDKI. Syftet med nämnden är att samla och samordna frågor 

kopplade till KI:s arbete med forskningsnära IT-infrastruktur för datalagring, datadelning och 

beräkningar. Föredragandena betonar att en sådan struktur är en nödvändig förutsättning 

för att möjliggöra datadriven Life Science och tillämpning av AI vid KI. 

Den föreslagna gruppen ska utveckla flexibla, effektiva och resursbesparande lösningar som 

stödjer forskare vid KI. Vid behov ska gruppen också samarbeta med relevanta aktörer och 

expertis, exempelvis inom Region Stockholm, NAISS (Linköping), Stockholm Trio och 

SciLifeLab. 

En viktig uppgift för gruppen är att identifiera och synliggöra redan existerande lösningar – 

både nationellt och internationellt, med särskilt fokus på EU-initiativ – som kan vara till 

nytta för KI:s forskare. 

Föredragande tydliggör att nämndens uppdrag inte ska omfatta juridiska eller etiska frågor, 

AI-programvara eller utbildningsinsatser. Dessa frågor bör i stället hanteras i parallella 

initiativ inom KI, men i nära samverkan med den nya nämnden. 
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För att kunna genomföra uppdraget på ett ändamålsenligt sätt betonas vikten av att 

nämnden tilldelas tillräckliga resurser. Nämnden skulle kunna organiseras direkt under 

fakultetsnämnden, KF eller infrastrukturnämnden.  

Diskussion följer kring om en nämnd kan ligga under en annan nämnd. KF:s ledamöter är 

positiva men skulle vilja att det syftet och budgeten förtydligas.  

KF ber föredragande att återkomma och ger i uppdrag till Ulrika Widegren att undersöka 

vilken väg som är mest lämplig för att ta ärendet framåt. 

  

§ 11 Budget/verksamhetsplanering för kommittén för forskning 2026 och 
prognos för 2027 - 2028     

Eva Gunnarsson föredrar ärendet. Fakultetsnämnden (FN) beslutade vid sitt sammanträde 5 

mars 2025 om en preliminär budgetram för kommittén för forskning (KF) på 413 171 tkr för 

2026. Kommittén har fått i uppdrag att bereda 2026 års resurser för vidare fördelning till 

institutioner och övriga enheter inom given budgetram. 

På FN:s sammanträde den 18 juni 2025 presenterar kommittéerna och övriga underorgan 

sina planerade verksamheter inom tilldelade budgetramar. Inför det sammanträdet kan 

kommittéerna också bereda och presentera eventuella förslag till satsningar utöver tilldelad 

preliminär budgetram.  

KF har under 2025 haft ett flertal muntliga dragningar av olika satsningar och inför dagens 

sammanträde har ledamöterna ombetts att komma in med underlag för sina förslag. Det 

finns underlag för fyra satsningar: en akademisk samordnare för BUL, ny utlysning för 

interdisciplinära nätverk, en utlysning för kliniska postdoks samt Katalin Karikó Blue Sky 

Bridging Grant in Medicine 2026. 

En diskussion förs kring de inkomna underlagen. Ordförande informerar om att flera 

processer för närvarande pågår parallellt inom ramen för BUL-frågan, vilket innebär att en 

akademisk BUL-samordnare kan komma att beredas i andra organ. Flera ledamöter betonar 

dock att satsningen ändå är motiverad, och KF beslutar att gå vidare med den. 

Diskussion följer kring en möjlig ny utlysning för de interdisciplinära nätverken. KF beslutar 

att stödja äskandet med utlysning 2025. Vad gäller en eventuell utlysning för kliniska 

postdoks så uttrycker ledamöterna sitt stöd för principen om att skapa fler möjligheter för 

kliniska postdoktorer. KF beslutar dock att inte gå vidare med det aktuella äskandet för 

utlysningen. Med fördel kan utlysningen förankras i forskningsrådet och FN. 

Marie Arsenian-Henriksson ger en muntlig presentation av förslaget Katalin Karikó Blue Sky 

Bridging Grant in Medicine 2026 vilken tidigare har diskuterats på KF. I samband med 

presentationen väcks frågor kopplade till beskrivningen av den föreslagna utlysningen. 

Bland annat efterfrågas förtydliganden kring hur stor minskning av forskningsaktivitet som 

ska krävas för att vara behörig att söka bidraget samt att ta bort beteckningen ”Blue Sky”. 
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Det framförs att det är viktigt att definiera vilken roll prefekter ska ha i utlysningen. Slutligen 

ställs frågan om detta är en prioriterad satsning för kollegiet i nuläget. 

Ordföranden betonar att det finns många forskare som potentiellt skulle kunna omfattas av 

satsningen, samt vikten av att genomföra en pilot som kan fånga upp starka forskare med 

en originell och kreativ profil som trots detta inte platsar i de stora excellenssatsningar som 

pågår. Ordföranden understryker även det symboliska värdet i en sådan utlysning. 

Kommittén för forskning beslutar 

• att fastställa underlaget avseende kommitténs budget och resursfördelning för 

2026 inför beslut i fakultetsnämnden, 

• att delegera till ordförande att besluta om smärre justeringar i underlaget, 

• att fastställa KF:s förslag på satsningar till fakultetsnämnden för interdisciplinära 

nätverk och en akademisk BUL-samordnare 

• att uppdra åt ordförande och vice ordförande att, med utgångspunkt i de 

synpunkter som framkommit under sammanträdet, ta fram ett reviderat underlag 

för utlysningen av Katalin Karikó Blue Sky Bridging Grant. Det uppdaterade förslaget 

ska därefter skickas ut till KF:s ledamöter för påsyn. 

• att förklara beslutet omedelbart justerat. 

 

§ 12 Verksamhetsberättelse KF 2024      

Gustaf Cars och Carl Sundström informerar om verksamhetsberättelsen för KF år 2024. 

Syftet med dokumentet är att sammanställa KF:s verksamhet i ett nytt format. 

Verksamhetsberättelsen ligger sedan till grund för den kommittérapport som KF ska besluta 

om i juni. KF ber att föredragande att uppdatera verksamhetsberättelsen med de grupper 

där KI har representation. 

KF:s ledamöter ombeds mejla synpunkter på verksamhetsberättelsen till Gustaf Cars senast 

19/5. 

§ 13 Samordnad frysfacilitet      

Karin Dahlman-Wright informerar i ärendet och understryker att ett centralt och 

gemensamt arbetssätt för drift av verksamhetskritiska system – såsom frysfaciliteter – är 

nödvändigt för att på ett effektivt sätt uppnå en robust verksamhet med tillräcklig 

redundans och skydd. 

Hon lyfter att ett sådant arbetssätt bör omfatta bland annat tekniska specifikationer, tydligt 

definierat systemägarskap, fastställda rutiner, systematiskt underhåll, fungerande 

jourverksamhet samt utbildning och kompetensförsörjning. 

En arbets- och referensgrupp har tagit fram ett förslag till ramverk. Syftet med ramverket är 

att säkerställa säkerhet för användare, säkerhet för prover, att KI följer relevanta lagkrav och 
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riktlinjer, samt att verksamheten bedrivs på ett resurseffektivt sätt. För närvarande 

omfattas endast frysar i KI:s lokaler dvs inte frysar på Bioclinicum.  

Diskussion följer. 

 

§ 14 Aktuellt klinisk forskning      

Viktoria Svensson informerar om aktuella frågor inom klinisk forskning och i relationen KI-

Karolinska Universitetssjukhuset samt ger information om sammanträden i ledningsgruppen 

KI-Region Stockholm (KI-RS). Bland annat ska KI-RS i juni ta beslut om budgetramar för 

ALF/FoUU-budgeten 2026 och ta beslut om ett uppdrag till KI och regionens jurister att 

samarbeta kring bedömningar. 

Diskussion följer kring centrum för medicinsk strålningsvetenskap. Ordförande följer upp 

frågan med Mia Eriksdotter.  

Viktoria informerar även om att forskningsrådet (FR) på sitt möte i maj bland annat ska ta 

upp diskussioner kring strategiska satsningar. 

§ 15 Rapport från arbetsgruppen för strategisk kompetensförsörjning 

Frågan utgår på grund av tidsbrist. 

§ 16 Ordförande rapporterar från Fakultetsnämnden    

Frågan utgår på grund av tidsbrist. 

 

§ 17 Övriga frågor        

Marie Arsenian-Henriksson informerar om utlysningen för konsolideringsbidrag 2026 som 

kommer att skickas på per capsulam-beslut till KF i maj. Ordförande förklarar mötet 

avslutat. 

 

Anmälningsärenden/Information för kännedom (ej planerad föredragning) 

a) FN protokoll; länk 
b) KFU protokoll; länk   
c) KU protokoll; länk 
d) Forskningsrådet KI-Region Stockholm protokoll; länk 
e) Ledningsgruppen KI-Region Stockholm protokoll, länk 
f) Representation KF i arbetsgrupper/andra organ, länk 
g) FN-beslut Skapa berikande samband mellan miljöer med stark utbildningssanknytning 

och miljöer med stark forskningsanknytning 
 
 
 
 

https://medarbetare.ki.se/fakultetsnamnden-ledamoter-sammantradestider-och-protokoll
https://medarbetare.ki.se/kommitten-for-utbildning-pa-forskarniva
https://medarbetare.ki.se/protokoll-ku
https://ki.se/samverkan/forskningsradet-sammantradestider-och-protokoll
https://ki.se/samverkan/ledningsgruppen-ki-region-stockholm-sammantradestider-och-protokoll
https://kise.sharepoint.com/:x:/t/GRP_KF-mtenledamter/EaBxvAvv59VEr8g9DvkRX8QBFvZriOEI-tA56I7Mg4o8Bg?e=Spu26b
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Vid protokollet 

Gustaf Cars 

Justeras Justeras 

Marie Arsenian-Henriksson Caroline Graff 
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